
Kære Kirsten Brosbøl

Vi tillader os at skrive til dig, vel vidende at du er på barsel fra dit daglige arbejde i Folketinget.

Egentlig troede vi ikke, at vi nogensinde skulle få brug for at henvende os direkte til vores lokale 
folketingskandidat. Men nu det gør vi så altså alligevel.

Vores søn, Mads, står overfor at skulle vælge ungdomsuddannelse. I hans tilfælde burde det ikke 
være svært. Han får med enkelte undtagelser 12 i alle fag i 9. klasse på Morten Børup Skolen, og 
han vil gerne fortsætte i gymnasiet.

Desværre er det ikke bare i skolen, det går godt for Mads. Måske har du allerede hørt om ham i de 
lokale medier (ellers se f.eks. her: 
http://tv2oj.fynskemedier.dk/arkiv/2011/1/4?video_id=16316&autoplay=1). Han betragtes som det 
største talent i dansk skak siden legendariske Bent Larsen, og har allerede flere topplaceringer bag 
sig ved Europa- og Verdensmesterskaber. For at undgå at sætte sin skakmæssige udvikling i stå, vil 
han rigtig gerne optages på et 4-årigt forløb, og i den forbindelse har vi haft en meget positiv dialog 
med Marselisborg Gymnasium, der har erfaring med Team Danmark elever.

Nu går der politik i det. For skak er ikke optaget i Danmarks Idrætsforbund (og dermed Team 
Danmark), og ifølge gymnasiebekendtgørelsens §113 er det kun elever anerkendt af Team Danmark 
samt elever optaget på Musikalsk Grundkursus eller tilsvarende kursus i billedkunst, der kan 
optages på sådan et forløb.

Marselisborg Gymnasium kan derfor ikke tilbyde optagelse på et 4-årigt forløb, men blot på et 
almindeligt 3-årigt under den lokale esaa-ordning (www.esaa.dk). 

Umiddelbart virker det som en forglemmelse, der nu fører til at ”et godt hoved” risikerer at miste 
muligheden for en ungdomsuddannelse. Spørgsmålet er: Hvordan får man sådan noget ændret?
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